
Dobeš zachránil práva. Na vlastní pěst

Compiled 29.6.2014 4:50:22 by Document Globe ®   1

Dobeš zachránil práva. Na vlastní pěst

10.3.2012, Rubrika: Domov, Strana: 4, Autor: BARBORA ŘÍHOVÁ, Téma: Ostatní

Ministr školství Josef Dobeš se postavil proti rozhodnutí akreditační komise. Podle zjištění LN šel i proti tomu, co mu
doporučovali jeho úředníci. Výsledkem je, že se plzeňská práva neuzavřou.

PRAHA Většinou pod okny ministra školství Josefa Dobeše studenti protestují, tentokrát mu přišli poděkovat a přiťuknout
si šampaňským.
Páteční tisková konference, na které ministr oznámil svůj verdikt, ještě ani nezačala a před Dobešovým úřadem se už
na chodníku tísnily desítky plzeňských studentů.
Během půlhodiny pak ministr stihl oznámit a zdůvodnit novinářům své rozhodnutí prodloužit fakultě akreditaci do roku
2016. Hned poté šel před úřad, kde ho čekalo bouřlivé přivítání. „Jsme naprosto spokojení. Ministr rozhodl objektivně,
což akreditační komise neudělala,“ mínil student Martin Galáš.
Šéfka akreditační komise Vladimíra Dvořáková záhy prohlásila, že ministr jednal protizákonně. Podle zjištění LN ministra
varovali i jeho podřízení, že je jeho verdikt riskantní.
To, že se Josef Dobeš rozhodl zachránit práva na vlastní pěst, potvrzuje i fakt, že nikdy předtím ministr osobně o
akreditaci nerozhodoval. „Je to novum, vždy o tom rozhodoval odbor vysokých škol a ministr byl až odvolací orgán. Je
to proti všem zvyklostem,“ potvrdil tajemník komise Jiří Smrčka.
„Jde o zneužití pravomocí. Za takovou libovůli by měl jít do tepláků,“ neskrýval své rozhořčení místopředseda Rady
vysokých škol Jiří Zlatuška.
Ministr své rozhodnutí bránil tím, že se nemusí řídit stanoviskem svého „poradního orgánu“. „Před Plzní je dlouhá cesta
práce, ale komise měla razantně zakročit v roce 2009, ne až teď,“ prohlásil Josef Dobeš.
„Akreditační komise je nezávislá a jmenuje ji vláda. V tomhle ministr projevil zvláštní negramotnost,“ poznamenal Jiří
Zlatuška.
Faktem je, že dříve měl šanci zakročit i ministr. „My jsme už v červnu 2011 navrhli právům omezit akreditace, ale
ministerstvo nerozhodlo, i když už dávno mělo,“ řekl LN místopředseda akreditační komise Jan Roda. Tu tvoří 21
profesorů a docentů napříč vysokými školami.
Komise včera také prohlásila, že tituly získané na fakultě po 31. červenci, kdy jim oficiálně končí akreditace, budou
kdykoli zpochybnitelné. „Pokud by soud akreditaci zrušil, tak účinky by to mělo až od nabytí právní moci rozsudku. Ale
v rovině důvěry veřejnosti v kvalitu studia by to mělo fatální dopad i na tituly vydané do doby rozhodnutí soudu,“ řekl
LN náměstek ministra spravedlnosti František Korbel.
Komise už avizovala, že podá podnět k podání žaloby ve veřejném zájmu k nejvyššímu státnímu zástupci a
ombudsmanovi. Včera už stihl na ministra podat trestní oznámení kvůli možnému zneužití pravomoci veřejného činitele
exministr školství Ondřej Liška (SZ). Proti rozhodnutí se včera postavila TOP 09 i opozice. „Je to omilostnění a
precedens, který v ČR nemá v posledním dvacetiletí obdobu,“ řekla šéfka školského výboru Anna Putnová z TOP 09.
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Dobeš vs. komise * Plzeňským právům končila akreditace 31. 7. 2012. Loni proto škola požádala o prodloužení. *
Akreditační komise letos v únoru rozhodla, že akreditaci zruší. Prodloužila ji ale o tři měsíce, do konce října 2012, aby
škola měla dost času vyřešit, co se studenty. * Minulý týden ministerstvo školství zadalo komisi, aby případ plzeňských
práv znovu projednala a vysvětlila rozpor, proč vydala souhlasné stanovisko, byť jen na tři měsíce, když má škola fakticky
skončit. * Komise ve čtvrtek změnila stanovisko na „nesouhlasné“. Škola má skončit ihned, tedy k 31. 7. 2012. * Ministr
školství včera oznámil, že druhé stanovisko je neplatné a že se řídí prvním. Podle něho má právo prodloužit akreditaci
na více než tři měsíce. Škola získala akreditaci na další čtyři roky.

Kauza plzeňských práv

červen 2008 Akreditační komise (AK) zakázala plzeňským právům nabírat uchazeče do doktorandského studia. Kvůli
absenci vědeckého publikování na fakultě.

19. září 2009 LN upozornily, že proděkan fakulty Ivan Tomažič opsal desítky stran disertační práce. Jeho školitelem byl
druhý proděkan Milan Kindl a oponentem děkan Jaroslav Zachariáš. I Zachariášův posudek byl plagiát.

9. října 2009 Šéfka AK Vladimíra Dvořáková tvrdí, že na právech mohlo jít o budování mafiánské sítě založené na
propojení se státní sférou či bezpečnostními složkami. Nestandardně rychle mělo vystudovat na 400 lidí.

16. listopadu 2010 Zpráva etické komise univerzity tvrdí, že za skandál má odpovědnost bývalé vedení - Kindl (na
snímku), Zachariáš a Tomažič. 7. ledna 2011 Škola oznámila, že zruší diplom asi 20 držitelům magisterského titulu.

23. června 2011 AK navrhla odebrat akreditaci pro doktorský studijní program a omezit i akreditaci pro magisterský
obor. Navrhuje i nekonat státní rigorózní zkoušky a neudělovat titul JUDr. Hlavním důvodem je odchod zhruba šestiny
akademických pracovníků.

1. února 2012 AK neprodloužila fakultě akreditaci. Komisaři dali škole čas do konce října, aby mohli být studenti
převedeni na jiné fakulty. Následovaly studentské protesty. 9. března 2012 Ministr školství Josef Dobeš (VV) prodloužil
fakultě akreditaci do roku 2016. Rozhodnutí opírá o závěry právní analýzy resortu.


